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Časopis študentov a zamestnancov SHA a SSOŠ SD Jednota  v Šamoríne                                              1/2019 - 2020 

 

 

 

Milí  Vareškári! 

 

 Už tradične začíname zaujímavými akciami, ktoré sa do posledného čísla Vareškára nezmestili.   

               Redakčná  rada bola pri oceňovaní najlepších žiakov a neuniklo jej ani divadelné predstavenie. 

  Prajeme vám príjemné čítanie !  

 

 

Oceňovali tých najlepších 

 

Každoročne netrpezlivo čakáme na výsledky 

vyhlásenia najlepšieho praktikanta roka tých žiakov, 

ktorí praxujú v Grand Hoteli River Park a v Hoteli 

Sheraton. Tento rok sa slávnostná večera konala 

v Hoteli Sheraton za účasti pozvaných hostí, ktorými 

boli rodičia a pedagógovia nominovaných žiakov.Zo 

Súkromnej hotelovej akadémie SDJ a Súkromnej SSOŠ 

SDJ boli nominovaní až  šiesti žiaci za svoje zručnosti 

a zodpovedný prístup k profesii. Top praktikantom  

roka v odbore kuchár sa stal Mário Mezei, žiak 3. 

ročníka SSOŠ SDJ Šamorín. Víťazovi srdečne 

blahoželáme. 

Na večeri sme sa cítili skvelo, žiaci pre nás a pre svojich rodičov pripravili trendové trojchodové menu, 

ktoré sa podávalo zložitou obsluhou. Môžeme byť na svojich žiakov právom hrdí. 

 

VAREŠKÁR  
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Divadelné predstavenie opäť nesklamalo  /18.06.2019/ 

 

 Po Shakespearovi a Molierovi sme sa rozhodli 

nahliadnuť do tvorby A.P. Čechova a bližšie spoznať 

jedno z jeho najznámejších diel – Ujo Váňa. Stará 

dobrá klasika v podobe rozmanitých tragikomických 

situácií nám predostrela nadčasové témy, ktoré sú 

aktuálne aj dnes a majú čo povedať i súčasnému 

divákovi. „Keď človek nemá skutočný život, začína žiť 

v ilúzii.“ Takýto životný údel postihne i hlavného 

protagonistu, ktorého nenaplnené sny a túžby vedú 

k sebazničeniu. V hre zaznelo mnoho zaujímavých 

myšlienok o zmysle života, o medziľudských vzťahoch 

i o tom, ako sa vyrovnať s krutou realitou.  

Ujo Váňa je dielom na zamyslenie, akousi mozaikou  obrazov zo života, ktorej tvorcom sme my sami. 

Atmosféru z konca 19.storočia skvelo dotvárali herecké výkony. Hlavnej postavy sa bravúrne zhostil A. Bárta, 
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ktorého si žiaci okrem obľúbených seriálových postáv určite zapamätajú aj ako Uja Váňu z dosiek Mestského 

divadla P.O.Hviezdoslava. 

Žiaci odchádzali obohatení nielen o silný umelecký zážitok, ale i o cenné poznatky z oblasti drámy 

a svetového realizmu, ktoré budú môcť zužitkovať na maturitných skúškach. A aj keď povinné čítanie nie je príliš 

obľúbené, veríme, že toto predstavenie podnieti u žiakov záujem siahnuť aj po origináli v knižnej podobe. 

       Mgr. Petra Nagyová 

 

 

     

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Toľko z Rubriky „Čo sa do júnového Vareškára nezmestilo“ a prechádzame na aktuálny                        

školský rok . 
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 Začíname... 

      Slávnostné otvorenie školského roka 2019/2020  

 

 

 

                                               Milí kolegovia, milí žiaci! 

 

Prajem všetkým úspešný školský rok 2019/2020, do ktorého ste, dúfam, vykročili tou správnou nohou. 

 Kolegom prajem usilovných žiakov a žiakom prajem, aby sa z nich na konci školského roka stali úspešní 

absolventi  končiacich ročníkov a úspešní stredoškoláci, ktorí bez problémov postúpia do ďalšieho ročníka. 

                                                                                                                                                      

                                                                                                                                                       Eva Hudek, riaditeľka školy 
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          Interview s Ing. Eleonórou Mikócziovou 

 

 Určite ste si všimli, že už rok pôsobí ako zástupkyňa pre teoretické 

vyučovanie. V pedagogickom zbore je 25 rokov, vyučuje odborné 

gastronomické predmety a od septembra 2018 je aj našou novou 

zástupkyňou. Spýtali sme sa jej, ako zvládla svoj prvý rok v novej funkcii. 

 

1. V septembri je to presne rok, čo pôsobíte na našej škole ako zástupkyňa 
pre teoretické vyučovanie. Ako by ste zhodnotili tento svoj prvý rok? Čo 
Vám dal, a naopak, čo Vám vzal? 
 
Napriek chaotickému začiatku a novému systému, na ktorý sme nabiehali, sme to spoločnými silami zvládli. 
Poďakovanie patrí každému členovi zborovne, ktorý priložil ruku k dielu a taktiež aj ostatným úsekom, ktorých 
spolupráca bola osožná. Každý pristupuje k svojim povinnostiam zodpovedne, a preto fungujeme ako jedno 
ozubené koleso, do ktorého presne všetko zapadá. 
Obzvlášť hrdá som na dva projekty, do ktorých sme sa zapojili – VITIS trophy junior somelier a Határtalánul, ktoré 
boli nové a obstáli sme v nich naozaj veľmi dobre. 
Čo mi tento rok dal a čo vzal?  
Rozšírila som si svoj obzor a dokázala aj sama sebe, že to zvládnem. Dôležité bolo vystúpiť zo svojej komfortnej 
zóny a zvládať nové veci. Čo mi chýba najviac, je učenie a kontakt so žiakmi.    
 
2.Dlho ste sa rozhodovali, či ponuku prijmete? Bolo to ťažké rozhodnutie? 
 
Bolo to veľmi ťažké rozhodnutie a nemala som naň príliš veľa času. V rozhodnutí mi pomáhala , resp. „ ma k nemu 
dotlačila“ bývalá pani zástupkyňa Dávidová. Zaúčala ma a pomáhala mi s agendou. Pripravila mi dôkladné 
podklady na fungovanie teoretického vyučovania počas celého školského roka, za čo som jej nesmierne vďačná, 
pretože mi to výrazne uľahčilo prácu. 
 
3. Keby ste sa mali rozhodnúť znova, prijali by ste opäť ponuku zastávať túto funkciu? 
 
Bolo by opäť ťažké rozhodnúť sa, nakoľko už viem, čo všetko táto práca obnáša. 
 
4.Čo je na Vašej práci najnáročnejšie? Ako Vás posúva ďalej? 
 
Musím vedieť povedať aj „nie“ a prijať fakt, že nie každý problém je riešiteľný, resp. riešiteľný podľa našich 
predstáv. Musím sa učiť stále nové veci: zákony, vyhlášky, nariadenia – veci, ktoré som nikdy predtým nerobila, 
ale teraz musím.  
 
5. Máte na tento školský rok nejaké špeciálne plány? Je niečo, na čo sa obzvlášť tešíte? 
 
Špeciálne plány nemám, bola by som však rada, keby sme uspeli aspoň na takej úrovni, ako minulý rok. Teším sa 
na nové výzvy a tak ako každý správny učiteľ – na koniec školského roka.  

 

Ďakujeme za rozhovor a prajeme Vám veľa pracovných úspechov!  



6 
 

Opäť sme sa zúčastnili na europrojekte v Oberhofe 

V dňoch 18.9.--23.9. 2019 sa uskutočnilo ďalšie projektové stretnutie v nemeckom Oberhofe, na ktorom 

sa zúčastnili  vybraní žiaci  tretieho ročníka hotelovej akadémie a druhého ročníka manažmentu regionálneho 

cestovného ruchu. 

 Počas piatich dní mali možnosť spolupracovať s ďalšími piatimi zúčastnenými krajinami (Nemeckom, 

Rumunskom, Ruskom, Bieloruskom, Ukrajinou), spoznať ich kultúrne a geografické rozmanitosti.  Septembrové 

stretnutie sa nieslo v duchu témy „Buďme súčasťou európskej mládežníckej stratégie“. Diskusia na danú tému 

bola doplnená zaujímavými workshopmi a prezentáciami. Náš tím sa v projektovej práci  zameral najmä na 

„konštruktívny dialóg“ a „perfektný manažment.“ 

 Okrem odbornej diskusie mali účastníci projektu možnosť spoznávať aj svoje okolie, naplánované boli 

zaujímavé exkurzie:návšteva bývalého pohraničného územia medzi Východným a Západným Nemeckom- Point 

Alpha spojená s prehliadkou múzea či ochutnávka pravých gréckych špecialít v susednom mestečku Zella-Mehlis. 

 Organizátori mysleli aj na voľnočasové aktivity, a tak si naši žiaci mohli užiť saunu, táborák i horské 

atrakcie uprostred malebných Thuringenských lesov. Počas projektového stretnutia naši žiaci ukázali, že vedia 

tímovo spolupracovať, vedia byť kreatívni, vedia improvizovať, majú schopnosť analyticky myslieť a komunikovať 

v anglickom jazyku na akúkoľvek tému. Svoju školu, krajinu a mesto reprezentovali naozaj dôstojne, a veríme, že 

svoju dobrú reputáciu si udržia aj pri ďalšom stretnutí, ktoré sa uskutoční v novembri 2019. 

                        Mgr. Petra Nagyová 
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Oberhof mojimi očami 

 

Náš pobyt v Oberhofe sa začínal síce dlhou cestou, no končil s nadobudnutím množstva nových zážitkov, 

novými známosťami a v neposlednom rade novými skúsenosťami a poznatkami.  

Nebolo to prvýkrát, čo som navštívila Nemecko, no bolo to prvýkrát, čo som sa stretla s toľkými ľuďmi 

odlišných národností. Všetci sme boli z iných krajín, mali iné návyky a zvyky. Prvýkrát som sa práve v Oberhofe 

ocitla v jednej budove s tak odlišnými ľuďmi, neskôr aj v jednej miestnosti. Dorozumievali sme sa síce všetci po 

anglicky, no každý svojím prízvukom, čo bolo mnohokrát naozaj zábavné na počúvanie. Aj napriek tomu, že sme 

boli všetci tak odlišní, sme dokázali spolupracovať a nakoniec vyprodukovať niečo užitočné. Počas tam strávených 

dní som sa veľa dozvedela o tom, ako to funguje napríklad v Bielorusku a bolo to teda naozaj zaujímavé. 

Nesklamali ani Rusi, ktorých som ja osobne považovala za najpriateľskejších. Bolo naozaj obdivuhodné vidieť ich 

chodiť v papučiach naboso, zatiaľ čo my ostatní sme sa triasli od zimy.   

Spolupracovať a na pár dni byť obklopený cudzincami rôznych národností bolo síce spočiatku divné, 

nakoľko ja sama som nemala odvahu sa niekomu prihovoriť a rozvíjať konverzáciu len tak. Neskôr to však už akosi 

išlo samé a ako sme všetci skonštatovali jednohlasne, posledný deň pred odchodom “that was the beginning of a 

beautiful friendship.,,  

Bol to naozaj zaujímavý zážitok a určite keď bude možnosť, rada by som si pobyt práve v Oberhofe znova 

zopakovala. 

  

         Noémi Szöcsová, 2.B 
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Koľko jazykov vieš, toľkokrát si človekom    /26.9.2019/ 

 

 Aj v takomto duchu sa na našich školách niesol  „Európsky deň jazykov“, ktorý sme si pripomenuli 

26.septembra. V tento deň prebiehala výučba nemeckého, anglického a francúzskeho jazyka netradičnou formou. 

 Hodiny francúzštiny boli venované Francúzsku a frankofónnym krajinám, na nemčine sa viedla diskusia na 

tému „Životná úroveň a budúcnosť nemecky hovoriacich krajín“, na angličtine sme sa zamerali na rozširovanie 

slovnej zásoby hravou formou i prostredníctvom prezentácií o obľúbených anglických osobnostiach. 

 Slovnú zásobu a každodenné anglické frázy si žiaci precvičili aj vďaka anglickému divadelnému 

predstaveniu, ktoré sme pre nich pri príležitosti „Dňa jazykov“ pripravili. Predstavenie s názvom „The Onlines“ 

úsmevnou formou poukázalo na pohltenie sociálnymi sieťami a na to, že lásku nájdete, aj keď práve nie ste 

pripojení na internete. 

Veríme, že aj vďaka spomínaným aktivitám si žiaci uvedomili, že ovládanie cudzích jazykov je v súčasnosti 

hlavnou prioritou a otvára nám dvere aj do profesijného života.    

 

Mgr. Petra Nagyová 
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Deň cestovného ruchu sa tento rok mimoriadne vydaril  /2.10.2019/ 

 

 

Na Súkromnej strednej 

odbornej škole sme si aj tento 

rok pripomenuli Svetový deň 

cestovného ruchu podujatím, 

ktoré sa nieslo v znamení 

vzťahu cestovného ruchu 

k digitálnym zmenám. 

Naši žiaci druhého 

ročníka študijného odboru 

manažmentu regionálneho 

cestovného ruchu pod vedením 

svojich pedagógov poňali tému 

netradične a rozdelili ju do 

troch tematických celkov.Prvou 

témou bol Temný turizmus, 

provokujúci svojou tajomnosťou, bizarnosťou i mysticizmom. Žiakov téma oslovila až natoľko, že spoločenskú 

miestnosť zladili do pochmúrnych farieb, dokonca jej prispôsobili aj svoje oblečenie, v ktorom prezentovali témy, 

ako Ostrov bábik, Benátsky ostrov smrti, Čachtický hrad a Alžbeta Bátoryová či Havária Černobyľ.  

Druhá téma, určená hlavne pre chlapcov, bola rovnako pútavá: Lovecký cestovný ruch. Aj tentoraz sa 

podarilo v miestnosti navodiť atmosféru prezentovanej témy- lesa. Dekorovali ju jelenie trofeje, rôzne vábničky na 

lov jeleňov, diviakov, srncov i kačíc. Dokonca aj podlaha obsypaná jesenným lístím mala pripomínať lesný 

chodníček. Niekoľko chlapcov si mohlo na školskom dvore vyskúšať streľbu zo vzduchovky. Sme radi, že naše 

pozvanie prijal aj náš bývalý žiak Dominik Culka, ktorý má s poľovníctvom bohaté skúsenosti. Prezentoval lovecký 

cestovný ruch na území Slovenska i Maďarska a priebeh poľovačky od jej rezervácie, až po vydanie trofejí. O tom, 

že publikum téma zaujala, svedčilo množstvo otázok.  

Zahanbiť sa nedali ani dievčatá, ktoré prezentovali tretiu tému –Módny cestovný ruch. V tomto duchu 

žiačky vyzdobili ďalšiu miestnosť. Módne dekorácie boli vkusné a vlastnoručne vyhotovené. Vo svojich 

prezentáciách sa zamerali na módu v Miláne, Paríži a Londýne. Nezabudli spomenúť ani Bratislavské módne dni. 

Pozvaná vizážistka predviedla najnovšie trendy v líčení aj prakticky. 

Teší nás, že sa aj tohtoročný Deň cestovného ruchu vydaril a bol iný ako po minulé roky. Naši žiaci 

študijného odboru manažmentu regionálneho cestovného ruchu ho zvládli na výbornú.  Veríme, že pozvaným 

žiakom, ich pedagógom aj rodičom zo ZŠ Mateja Korvína sa toto školské podujatie páčilo. Touto cestou 

vyslovujeme poďakovanie vedeniu základnej školy za spoluprácu. 

 

PaedDr. Soňa Zakariasová 

 



10 
 

Pre žiakov 2.ročníka MRCR bol tento deň výnimočný, pretože to bola ich prvá spoločná akcia  

a zhostili sa jej naozaj vynikajúco. Prinášame vám pohľad 3 žiačok, ktoré vás postupne prevedú 

svojím zaujímavým programom.    

 

Náš „Módny deň“ cestovného ruchu 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Dňa 2.októbra sa na našej škole uskutočnil Svetový deň cestovného ruchu. Mali sme tri témy, z toho jedna 

bola pod mojím vedením. Naša téma sa volala FASHION cestovný ruch. V mojom tíme boli dve šikovné dievčatá- 

Olívia a Veronika a taktiež vizážistka. A aj keď sme boli malý tím, dali sme do toho to najlepšie. 

 Miestnosť sme si pripravili deň pred touto akciou. Po celej triede boli rozmiestnené farebné balóny 

a miestnosť bola zladená do ružovo-fialovo-čiernej farby. Mali sme fotostenu, ktorú sme si samy vyrobili. Náš 

program sa skladal z prezentácií v poradí, v akom sa konajú Fashion weeks po celom svete. Prezentovali sme 

Londýn. Miláno, New York a Paríž. Samozrejme, že nechýbali ani Bratislavské módne dni. Prostredníctvom našich 

prezentácií sme chceli ukázať, že cestovanie za módou je zároveň dobrým motívom na objavovanie nových 

kultúr a pamiatok. Módne mestá sú totiž výnimočné svojou architektúrou. 

 Naše prezentácie sme ukončili pohostením pre našich divákov a súťažami. Prvá súťaž pozostávala 

z maľovania jednej z našich diváčok, ktorú líčila naša vizážistka. Druhou súťažou bol kvíz, kde sa dali vyhrať 3 ceny 

plné kozmetických výrobkov. 

 Pre každú z nás to bola veľká skúsenosť do života, bavilo nás to a sme radi, že sme sa takéhoto podujatia 

zúčastnili. 

                                                                                                                                                        Michaela H. Paradiová, 2.B 
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„Temný“ cestovný ruch 
 
 
 

Dňa 2.10. 2019 sa na našej škole uskutočnil Deň cestovného ruchu. Celý tento deň sme si rozdelili do troch 
skupín a skupina, v ktorej som sa nachádzala ja, sa volala Temný cestovný ruch. Naša téma bola zameraná na 
katastrofické miesta, kde sa stala dávno nejaká tragédia a ľudia cestujú, aby toto miesto navštívili.  

So mnou v tíme bolo ďalších 6 ľudí a každý z nás mal nejakú úlohu. Dokopy sme mali  4 prezentácie 
s mysterióznymi témami: Ostrov Bábik v Mexiku, Černobyl, Čachtický hrad na Slovensku a Benátsky ostrov 
smrti.  Celé sme to ukončili krátkou ukážkou z nového seriálu Černobyl.Tento seriál je nominovaný na Oscara a po 
jeho odvysielaní vzrástol počet ľudí, ktorí sa rozhodli toto katastrofické miesto navštíviť, hoci sa tak vystavujú 
nebezpečnej radiácii.  

 Tak ako témy, aj naša výzdoba sa niesla v temnom duchu: mali sme masky povešané po stenách, zničené 
bábiky na každom kroku, no a nechýbali ani čierne balóny... Samozrejme, na konci nášho programu ste sa mohli aj 
občerstviť, pretože jedlo sme taktiež zaobstarali. 

Myslím si, že tento deň prebehol skvelo, mala som pocit, že sa to páčilo a som veľmi rada za túto 
skúsenosť. Najviac ma tešilo, keď som videla, ako to naozaj tie deti zaujíma a baví. Pri ďalšej príležitosti sa určite 
znova radi zapojíme. 

                                                                                                          
 Klára Olášová, 2.B 
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Lovecký cestovný ruch 

 
Ja s mojimi niektorými spolužiakmi a spolužiačkami sme mali na Deň cestovného ruchu tému Lovecký 

cestovný ruch. Táto téma bola navrhnutá pani riaditeľke, ktorá nám ju odsúhlasila a mohli sme sa začať 
pripravovať.  

 Najprv sme si rozdelili prácu: kto sa čo bude učiť, kto a aké občerstvenie prinesie, aká bude výzdoba. 
Podarilo sa nám na všetkom sa zhodnúť a vďaka tomu náš deň vyšiel skvelo. 

 Deň pred našou prezentáciou sme presne napoludnie začali s výzdobou. Na výzdobu sme použili rôzne 
listy, šišky, gaštany a ihličie, vďaka ktorým sme vedeli vytvoriť priestor podobný lesu. Na stoly sme dali zelené 
obrusy, steny sme polepili balónmi a listami. Naše stoly zdobil aj líščí kožuch a srnčie trofeje, živé zajačiky a 
vábničky na diviačiu, kačaciu, srnčiu a jelenčiu zver. 
V deň našej prezentácie sme zaobstarali občerstvenie, ktoré pozostávalo z chipsov, praclíkov, chrumiek, limonády, 
jednohubiek, bábovky a kokosových guľôčok.  

 Na úvod sme porozprávali zaujímavosti o Loveckom cestovnom ruchu a o poľovníckom turizme. Potom 
nasledovala prezentácia nášho hosťa, ktorý je v danej téme odborníkom. Ako hosťa som pozvala môjho priateľa, 
profesionálneho poľovníka Dominika Culku, ktorý mal skvelú prezentáciu a povedal nám aj veľmi veľa zaujímavých 
vecí, ktoré veľmi zaujali aj naše publikum. 

 Po prezentáciách nasledovali hry. Diváci mohli hádať stopy divej zveri a taktiež si zastrieľať zo vzduchovky, 
Na záver sa mohli žiaci občerstviť a ako sme si všimli, občerstvenie im naozaj veľmi chutilo :) 

  
                                                                                     

    
    Timea Ferenczyová, 2.B 
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Pripomenuli sme si Svetový deň výživy  /16.10.2019/ 

  

 

16.októbra sme si na Súkromnej 

hotelovej akadémii a Súkromnej 

strednej odbornej škole SD 

Jednota v Šamoríne pripomenuli 

Svetový deň výživy medzitriednou 

súťažou. Triedy si mali pripraviť 

stôl odzrkadľujúci zdravé trendy 

vo výžive. Počas dvoch hodín 

prípravy žiaci naservírovali chutné 

a nápadité jedlá, stoly vhodne 

upravili jesennými dekoráciami. 

 Na svojich výrobkoch si 

žiaci dali naozaj záležať, a tak  sme 

mohli obdivovať a neskôr aj 

ochutnať zaujímavé jedlá lákajúce 

svojou pestrosťou a farebnosťou. 

Nechýbali rozličné zeleninové 

nátierky, ovocné šaláty, banánové 

pancakes, mrkvové muffiny, 

tekvicový či hroznový koláč. 

Pozornosť pútalo aj ovocné rizoto, 

polievka z lesného ovocia, raw tyčinky či rakytníkový nápoj. 

 Žiaci mali na zreteli, že majú prezentovať predovšetkým zdravú výživu, a tak klasické zákusky pripravili zo 

zdravých surovín ako špaldovej múky, namiesto cukru použili med a zahusťovali rozmixovaným ovocím 

a zeleninou. 

Okrem zdravých jedál sme na stoloch mohli obdivovať nápadité kreácie z ovocia a zeleniny ako palmové 

zátišie, jablkovú sovu či hroznové korytnačky. 

 Odborná komisia gastronomických predmetov mala neľahkú úlohu, pretože spomedzi všetkých tried 

musela vybrať tri najlepšie. Nakoniec rozhodla nasledovne: 3.miesto udelila žiakom 2.ročníka učebného odboru 

cukrár kuchár, 2.miesto patrilo žiakom 3.ročníka hotelovej akadémie a víťazmi sa zaslúžene stali žiaci 2.ročníka 

hotelovej akadémie.Tohtoročnou novinkou bolo, že komisia nehodnotila iba triedy, ale aj každého žiaka 

individuálne. Každý mal tak možnosť prezentovať svoj výrobok osobne a popísať technologický postup jeho 

prípravy. 

 Naši žiaci ani tento rok nesklamali. Prekvapili svojou kreativitou a originalitou, no najmä  zanietením, 

s akým k príprave Dňa výživy pristupovali. Dnešný deň na obidvoch našich školách kraľovala zdravá výživa, tak 

dôležitá pre zdravie nás všetkých. 
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Ako sA zrodilo nAše víťazstvo  

                                                                         (pohľad víťaznej triedy medzitriednej súťaže „Deň zdravej výživy“) 

 

  

Príprava prebiehala v plnom nasadení. Začali sme vyrábať jesenné dekorácie- či už hríby alebo retiazku 

z chilli papričiek. Každý mal svoju úlohu, navzájom sme si radili a pomáhali. 

 Na našom súťažnom stole ste mohli obdivovať rozličné nátierky- mrkvovú, brokolicovú, tvarohovú, ovocný 

šalát, rukolový šalát s grilovanými šampiónmi,  mrkvové zákusky, jablkový závin, medové rezy či ovocné 

jednohubky. Nechýbal ani hroznový koláč  a banánové palacinky. Najviac bola obdivovaná naša ovocná sova 

zhotovená z ananásu, melóna, reďkoviek, hrozna a pomarančov.  Autorom nápadu bol náš spolužiak Márk 

Cvedler. 

 Keď sme náš stôl pripravili, netrpezlivo sme čakali na príchod poroty a snažili sme sa naše dobroty nezjesť. 

Po príchode poroty sme museli odprezentovať jedlo, ktoré sme priniesli. Na náš stôl sa prišli pozrieť aj iné triedy. 

Všetci obdivovali naše výtvory a s pôžitkom ich ochutnávali. 

 Zrazu sa objavil náš triedny s čokoládami v ruke a oznámil nám, že sme prví. Radovali sme sa a od radosti 

tlieskali. 

 Čo hodnotíme na tejto súťaži pozitívne? Naučili sme sa spolupracovať a na všetkom sa dohodnúť, možno 

práve preto sme vyhrali. Tešíme sa aj na budúci rok, chceme prísť s novými nápadmi, dekoráciami a zdravými 

jedlami... 

                                                                                                                                                                          Kolektív 2.A triedy  
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V 3.A sme v rámci populárno-náučných útvarov preberali aj recenziu a jeden zo žiakov sa pokúsil napísať svoju 

prvú recenziu na film, ktorý ho upútal. 

Vládkyňa zla 2 
/Recenzia/ 

 
 

Zloriana.... Zloriana, kde mám začať? Asi začnem 1. dielom, 
na ktorého konci bola Aurora korunovaná kráľovnou Vresovísk 
samotnou Zlorianou. Ako kráľovná bola krásna a vľúdna a celé 
Vresoviská ju milovali. 

 Obsadenie sa nemenilo a aj v 2. časti si zahrala Angelina 
Jolie a môžem skonštatovať, že lepšiu herečku by asi márne hľadali. 
No taktiež zažiarila aj Elle Fanning v podaní princeznej Aurory. 

 Film sa mi veľmi páčil, aj keď sa mi zdal spočiatku nudný. 
Kostýmy boli úplne DOKONALÉ, najviac ma očarili svadobné šaty 
princeznej Aurory. Čo sa týka hudby, nepáčila sa mi titulná pieseň 
filmu s názvom “You can stop the girl”- prišla mi nevhodná a čakal 
som niečo výnimočnejšie. 

 Vo filme sa mi páčilo aj to, že si Zloriana spomenula na svoj 
pôvod a taktiež ma prekvapilo, že Zloriana nie je jediná svojho 
druhu. Ako sa neskôr ukázalo, musela si vybrať medzi svojou 
dcérou Aurorou a svojím ľudom. V scéne, kde Aurora vyznáva lásku 
svojej „mame“ Zloriane, sme si s maminou aj poplakali.  

Na druhej strane, nechýbali ani úsmevné scény, napríklad 
keď Zloriana škodoradostne háda, čo zlé sa mohlo prihodiť princovi 
Filipovi, alebo keď uvažuje nad tým, na aké zviera ho premení...  
 Tento film môžem odporučiť všetkým milovníkom „fantasy“ a 

rodinných filmov. 
 A ak by som si mal z filmu vziať ponaučenie, povedal by som: “ Sme možno niekedy na kolenách a v 

“popole”, ale mali by sme nájsť v sebe silu povstať z toho popola ako Fénix, rovnako ako Zloriana.                          

                                                                                                                                                                    

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

                                                                                                                                                                                    Samuel Galbáč, 3.A 
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Propagovali sme našu školu 

       

Burza voľby povolania ako začiatok nových príležitostí   
 

Žiakov základných škôl, ale aj ich rodičov čaká v najbližšej dobe náročná úloha, rozhodnúť sa pre správnu 
strednú školu. Aj preto sa z podnetu Úradu práce, sociálnych vecí a rodiny uskutočnila Burza voľby povolania 
a informácií 2019 v Dunajskej Strede. Podujatia sa zúčastnilo 21 škôl z dunajskostredského okresu, medzi nimi aj 
Súkromná hotelová akadémia a Súkromná SOŠ SD Jednota Šamorín. 

Cieľom podujatia bolo informovať žiakov končiacich ročníkov základných škôl o študijných a učebných 
odboroch, vzbudiť ich záujem o ponúkanú profesiu a motivovať ich pri výbere budúceho povolania. Otázky 
záujemcov tentokrát smerovali hlavne k systému duálneho vzdelávania, ktorý má na našej škole tento rok svoju 
premiéru. Záujem o duálne vzdelávanie narastá, pretože žiakom ponúka množstvo  výhodných benefitov.  

Aj tento rok sme pripravili pre záujemcov zaujímavú prezentáciu o našich školách spojenú s praktickými 
ukážkami flambovania. Návštevníci tak mohli ochutnať nielen zákusky pripravené v našich praktických dielňach, 
ale aj čerstvo flambované banány.  
Sme presvedčení, že aj vďaka tomuto podujatiu sa záujem o študijné aj učebné odbory na SSOŠ SDJ a SHA SDJ 
zvýši a prihlášku si nakoniec žiaci základných škôl podajú k nám. Tešíme sa na vás, milí prváci. 
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KAM NA STREDNÚ V TRNAVSKOM SAMOSPRÁVNOM KRAJI 
 

Dňa 5.novembra sa v priestoroch Strednej odbornej školy rozvoja vidieka s VJM v Dunajskej Strede 

uskutočnila výstava stredných škôl a zamestnávateľov spolupracujúcich so strednými školami. Súkromná hotelová 

akadémia a Súkromná SOŠ SD Jednota na nej dostali príležitosť prezentovať svoje študijné aj učebné odbory a tiež 

duálne vzdelávanie, do ktorého naše školy vstupujú v tomto školskom roku po prvýkrát. Organizátorom výstavy 

bol Trnavský samosprávny kraj. O toto  propagačné podujatie bol veľký záujem nielen zo strany stredných 

a základných škôl, ale potešila aj účasť širokej verejnosti z blízkeho aj vzdialenejšieho okolia. 

Zúčastnené školy dostali príležitosť priblížiť svoju školu krátkou prezentáciou. Naše školy túto možnosť 

samozrejme využili a v krátkom šote ukázali možnosti zahraničných stáží, zaujímavé akcie školy a tiež  

podrobnejšie informovali o možnostiach štúdia v školskom roku 2020/2021. 

Žiaci školy predviedli svoje zručnosti aj prakticky, prípravou zaujímavých minidezertov a ukážkou zdobenia 

perníčkov. 

Môžeme konštatovať, že výstava sa stretla s veľkým záujmom a čo nás potešilo, bol záujem účastníkov 

o naše školy. 

PaedDr. Soňa Zakariasová 
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           V októbri sme si pripomenuli 110.výročie narodenia Margity Figuli 
 

Túto výraznú predstaviteľku lyrizovanej prózy sme si pripomenuli 

na netradičnej hodine slovenského jazyka so žiakmi druhého ročníka 

študijného odboru manažment regionálneho cestovného ruchu. 

Žiaci si pripravili zaujímavé prezentácie  zachytávajúce život 

a dielo tejto talentovanej autorky medzivojnovej literatúry. Samozrejme, 

nechýbali ani informácie, ktoré v učebniciach nenájdeme. Vedeli ste 

napríklad, že M.Figuli bola priamym potomkom J.A. Komenského a celé 

roky opatrovala stužku od Jura Jánošíka?   

Pri príležitosti okrúhleho výročia  sme navštívili aj školskú 

knižnicu, kde mali žiaci možnosť vypožičať si jej vrcholné dielo – Tri 

gaštanové kone. Prenikli tak do tajuplného príbehu nevšednej lásky 

Petra a Magdalény, ktorý zužitkujú aj pri maturitných skúškach. 

Našu netradičnú hodinu sme zakončili súťažou „Kto si zapamätal z hodiny najviac?“ a na víťaza čakalo aj malé 

prekvapenie. 

 

         Mgr. Petra Nagyová 
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Bibliotéka ani tento rok nesklamala    /8.11.2019/ 

 Medzinárodný knižný veľtrh Bibliotéka v bratislavskej Inchebe sa už stal neodmysliteľnou súčasťou 

jesenných exkurzií na našej škole. 

 V poradí 27.ročník tohto zaujímavého podujatia pre milovníkov kníh mal aj tento rok bohatú žánrovú 

ponuku – vybrať ste si mohli spomedzi knižných noviniek od vyše dvesto vystavovateľov. Na svoje si však prišli aj 

milovníci starej dobrej klasiky, ktorá lákala nielen kvalitnými autormi, ale aj výhodnými cenami.  

 Nechýbali ani zaujímavé sprievodné podujatia, ako besedy so spisovateľmi, krsty kníh či tohtoročná 

novinka – uvedenie čestného hosťa, Maďarska. Pri tejto príležitosti boli knihy maďarských autorov dostupné aj 

v slovenskom preklade a návštevníci sa o nich mohli porozprávať so samotnými čestnými hosťami.   

 Našich žiakov lákala aj cudzojazyčná literatúra, no a spomedzi žánrov im učarovala predovšetkým 

„fantasy“, ktorá sa v súčasnosti teší veľkej obľube. 

 Knižný veľtrh vzbudzuje každý rok veľký záujem širokej verejnosti a nás teší, že naša škola patrí k jeho 

stálym návštevníkom, ktorí si na ňom svoju obľúbenú knihu vždy nájdu. 

                            Mgr.Petra Nagyová 
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Najkrajší deň mladosti – stužková   /29.11.2019/ 

 

Hovorí sa, že najkrajšou spomienkou na strednú je stužková. Predchádzajú jej síce mesiace nekonečných 

príprav, ale konečný výsledok vyváži aj niekoľkomesačnú námahu.  

Práve prelom novembra a decembra sa nesie v znamení stužkových slávností. Na Súkromnej hotelovej akadémii 

a Súkromnej SOŠ spotrebných družstiev Jednota Šamorín sa oficiálna časť stužkovania maturantov konala pre 

všetky triedy spoločne vo veľkej sále  Mestského domu kultúry Šamorín. V tento večer sa z dievčat stali krásne 

mladé dámy a z chlapcov hotoví elegáni. Budúci maturanti prežívali svoj večer naplno, samozrejme, aj istou 

dávkou stresu a adrenalínu.  

Očakávané chvíle tohto večera však neboli len pre maturantov, ale aj pre hrdých rodičov, starých rodičov, 

priateľov a známych.  Úderom piatej hodiny sa slávnostná časť mohla začať. Po krátkom programe v podaní 

akordeónového dua žiakov ZUŠ Štefana Németha Šamorínskeho,  do sály vošli najprv študenti hotelovej akadémie 

a po nich aj študenti SOŠ sprevádzaní svojimi triednymi profesorkami. Riaditeľka oboch škôl, Ing. Eva Hudek, 

predniesla slávnostný príhovor, v ktorom zdôraznila možnosti a príležitosti, ktoré slobodná krajina ponúka pre 

šikovných mladých ľudí. Po pokrstení stužiek sa samotný akt stužkovania mohol začať. Zástupca študentov sa 

počas večera nezabudol poďakovať všetkým učiteľom, majstrom, vychovávateľkám, ale aj rodičom za ich 

starostlivosť, vzdelávanie a výchovu. Oficiálnu časť stužkovej slávnosti symbolicky ukončila študentská hymna. 

Krátko po šiestej sa preplnené parkoviská v okolí kultúrneho domu zrazu vyprázdnili a na niekoľko dlhých 

minút sa paralyzovala premávka. Nedočkavým hosťom aj študentom poriadne vytrávilo a každý sa tešil na zábavu 

okorenenú programom a slávnostnou večerou. Ostáva veriť, že študenti zvládnu čas do maturít s rovnakým 

nasadením ako prípravu svojej stužkovej a za zeleným stolom dokážu, že roky na strednej neboli zbytočné. K tomu 

je však potrebná pevná vôľa, usilovnosť  a snaha niečo dosiahnuť. Veľa šťastia, maturanti! 

                                                                                                                                                

PaedDr. Soňa Zakariasová 
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Deň otvorených dverí   /11.12.2019/ 

 

Aj tento rok zorganizovala Súkromná hotelová akadémia a Súkromná stredná odborná škola SD Jednota 

Šamorín pre žiakov základných škôl a širokú verejnosť Deň otvorených dverí spojený s vianočnou výstavou. 

 Žiaci pod vedením svojich pedagógov prezentovali na vianočnej výstave svoje zručnosti nadobudnuté 

počas štúdia. Pre žiakov hotelovej akadémie to bol zároveň deň, kedy absolvovali časť praktickej maturitnej 

skúšky. Opäť preukázali svoju kreativitu, originalitu a zanietenosť, s akou k práci pristupovali. 

 Veríme, že Deň otvorených dverí podnieti záujem o štúdium gastronomických odborov a odborov 

cestovného ruchu na obidvoch našich školách. 
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Ako sme sa spolupodieľali na Dni otvorených dverí   

                                        /pohľad triedy 2.C/        

Pri príležitosti Dňa otvorených dverí mali žiaci pripraviť rozličné jedlá s vianočnou tematikou. Naša trieda 

mala pripraviť nápadité cukrovinky. A ako sme sa s touto úlohou popasovali? 

Mário pripravil vianočné medovníkové pečivo pozostávajúce zo stromčekov, hviezdičiek a darčekov. Marek 

upiekol vianočnú tortu s lahodným vanilkovým krémom a dozdobil ju postrúhanou čokoládou. Kristián prispel 

domčekom z medovníkového cesta a Dávid lineckými košíčkami plnenými nutelou a posypanými kokosom. 

Na našom sviatočnom stole dominovali torty – či už v tvare vianočného stromčeka, vianočnej gule alebo 

vianočného darčeka. Pripravili ich Michal, Viki a Vivien. 
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Vanessa napiekla vianočné muffiny a Renáta s Ľudovítom nás prekvapili lahodnou kakaovo-vanilkovou bábovkou. 

Nechýbali ani kokosové guľôčky plnené jahodovým želé, o ktoré sa postaral Erik. 

Nami pripravené výrobky mali na výstave úspech a žiaci z nich boli nadšení. Sme radi, že naša práca nebola 

zbytočná. Veď samotná príprava našich výrobkov trvala až do neskorej noci!   

                                                                                                                                                                 Kolektív 2.C 
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O ANJELOCH                (Vianočná atmosféra zachytená perom nášho žiaka) 

 
 
 

V nebi žili Anjeli. O ich existencii sa veľa 

debatovalo.  Anjeli mali povolené navštevovať Zem, 

no museli zostať neviditeľní, aby ich ľudia nechytili 

a neublížili im. No jeden Anjel, volala sa Crystal,  

bola iná. Bola zamilovaná do jedného smrteľníka  a 

ten ju často krát videl. Crystal vedela, že má byť 

neviditeľná, ale keďže bola zamilovaná, často krát 

sa so svojím milovaným stretávala bez 

neviditeľnosti. Jej sestry ju od smrteľníka 

odhovárali, no ona si nedala povedať. Raz sa stalo, 

že šla na Zem a v noci keď zaspala, jej jej láska 

odrezala a ukryla krídla. Tým pádom sa 

stala smrteľníkom. Jej láska ju tej noci opustila a 

Ona pochopila, o čo tomu smrteľníkovi išlo. Domov 

do neba sa vrátiť nemohla, nevedela ako. A tak sa 

vydala do ľudského sveta hľadať svoje krídla. No 

márne... 

 Na ceste stretávala rôznych čudákov a nie 

raz mala veľký strach. Netušila, že svet vie byť aj 

takýto zlý... Raz sa  túlala po lese a stretla 

smrteľníka, ktorý práve lovil ryby. Sadla si  k nemu a 

začali sa rozprávať. Ona mu povedala všetko a  

smrteľník sa do nej hneď zamiloval. Crystal zatiaľ nič necítila. Spoločne sa pustili do hľadania Crystaliných krídel. 

Po štyroch mesiacoch ich našli. Crystal bola šťastím bez seba, no smrteľník nie. 

 Crystal sa vrátila domov k svojim sestrám a až v nebi si uvedomila, že jej niečo chýba. Radila a rozprávala 

sa o tom so sestrami. A tie jej povedali, že je zamilovaná, no tento krát zamilovaná do správneho chlapca. 

 Crystal zletela na Zem, aby našla svoju lásku. Keď ju našla, vrúcne a silno ho pobozkala... Smrteľníkovi 

narástli krídla a spolu sa vrátili do nebeských výšin. A žili tam spolu naveky. A od samej lásky spolu mali tri Deti- 

Šťastie, Lásku a Nádej, ktoré tieto cnosti po svete šírili... A naozaj sa im podarilo urobiť svet krajším a lepším 

miestom. 

                                                                                                                  

        Samuel Galbáč, 3.A 

 

 

 

 

 



27 
 

PF 2020                                            

 

 

 

 

 

 

 

 

Decembrové číslo Vareškára už tradične uzatvára naša pani riaditeľka 

   

Milí kolegovia, žiaci, rodičia a priatelia školy! 

 
O chvíľu uplynie rok, čo sme si želali krásne Vianoce 2018 a šťastný rok 2019. Pevne verím, že sa 

Vám časť Vašich snov a prianí splnila a svoje predsavzatia ste ustáli. 

 

Dovoľte mi aj tento rok zaželať Vám krásne a veselé prežitie vianočných sviatkov v kruhu najbližších, 

lebo nie je dôležité, čo je pod stromčekom, ale to, kto je okolo neho. 

 

Zároveň by som sa Vám, milí kolegovia, chcela poďakovať za vašu prácu pri vzdelávaní a výchove 

našich žiakov, Vám, milí rodičia, za Vašu podporu a Vám, milí žiaci, za účasť na tradičných 

akciách školy. 

   

Do nového roka Vám želám hlavne pevné zdravie, veľa šťastia a veľa osobných ako aj pracovných 

úspechov. 

 

Redakcii školského časopisu Vareškár želám do roku 2020 veľa nápadov a úspešných čísiel. 

                                                                                                                                      

                                                                                                                                         

 

 

 

 

 

 

 

 

Eva Hudek 
 



28 
 

Vareškár 

 

 

 

 

 

 

 

 

Časopis študentov a zamestnancov  Súkromnej hotelovej akadémie SD Jednota a Súkromnej 

strednej odbornej školy SD Jednota v Šamoríne, Vinohradská 48, 931 01 

 

šéfredaktorka: Noémi Szöcsová (2.B) 
 

 
 

prispievatelia: 
Ing. Eva Hudek, Ing. Eleonóra Mikócziová, Mgr. Petra Nagyová, PaedDr. Soňa Zakariásová, Klára   

  Olášová(2.B), Noémi Szöcsová (2.B), Mikaela H. Paradiová(2.B), Samuel Galbáč (3.A),                         
Timea Ferenczyová (2.B)  

 
 

odborná spolupráca: 
Mgr. Petra Nagyová 

 
 

web školy: www.hasossamorin.edu.sk 

 


